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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Navracsics Tibor, területfejlesztési miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány Szeged agglomerációjának 
fejlesztése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Csongrád-Csanád  vármegye  és  benne  Szeged  megyei  jogú  város  napjainkra  az  ország  egyik
dinamikusan fejlődő térségévé vált.  A várost az egyetemen megvalósuló fejlesztések Dél-Alföld
vezető tudásközpontjává avanzsálják. A Szegeden megindult beruházások gazdaságélénkítő hatásai
ugyanakkor  főként  a  városon  belül  érzékelhetőek,  a  város  térségébe,  a  vármegye  további
településeire kevéssé gyűrűznek be. Annak érdekében, hogy fejlődés a térség számára is érzékelhető
mértéket öltsön, még sok munkára van szükség.

A gazdaságfejlesztés térségi hatásainak kiterjesztése érdekében tett fontos lépés az agglomeráció
fejlesztése.  De felmerül a  kérdés,  hogy milyen módon lehet a  város gazdasági  dinamizmusából
fakadó  előnyöket  az  agglomerációra  is  kiterjeszteni?  Hogyan  válhat  a  térség  is  a  központ
fejlődésének nyertesévé?

A város és térsége ezer szállal kötődik egymáshoz, elég csak a városban működő vállalkozások
munkaerő-szükségletére,  vagy a vidéki térségek rekreációs szolgáltatásaira gondolni.  A városból
kiköltöző  lakosok  magas  száma  által  okozott  kihívások  ugyanakkor  jelentős  terhet  rónak  az
agglomerációs  településekre.  Mindez  a  közlekedési  és  közmű-infrastruktúra,  vagyis  az  utak,  a
parkolók, a szennyvízelvezetés, az energiahálózatok komoly terhelésével jár.

Hogy  csak  egy  példát  említsek,  a  Dorozsmai  út  forgalma  az  elmúlt  években  olyan  jelentősen
megemelkedett, hogy a Szilva utcai körforgalomnál csúcsidőben rendszeresen komoly torlódások
alakulnak ki.



Ez  is  egy  olyan  probléma,  amelynek  megoldása  egy  átfogó  szemléletű,  a  várost  és  a  térségét
egységben  kezelő  fejlesztéspolitikai  látásmódot  igényel.  Az  ilyen  akadályok  felszámolásával
lehetne  hatékonyan  beavatkozni  a  térségben  élők  körülményeinek  javítása  és  az  agglomeráció
fejlődése érdekében.

 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Az elhangzottakkal kapcsolatban kérdezem:

Mit tervez a kormány Szeged város térségének fejlesztése érdekében, különös tekintettel az
alapvető közlekedési infrastruktúrák fejlesztése terén?

 

Várom megtisztelő válaszát!
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